

香港中學文憑考試（文憑試）
 Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSE)
 2021 覆核成績短訊 - 註釋
 2021 Rechecking / Remarking Results SMS – Explanatory Notes

1. 短訊註釋

EXPLANATORY NOTES ON SMS

覆核成績短訊樣本

Sample Rechecking / Remarking Results SMS

訊息傳送者為 'HKEAA'
Message sender displayed as HKEAA

科目等級：科目簡稱
Subject Level: Abbreviated subject name in English

覆核前後的科目等級
(科目之原本等級 → 覆核後等級)
Subject result before and after rechecking and/or remarking
(Subject's original result → Result after rechecking and/or remarking)

科目簡稱與等級的註釋
Explanation on the abbreviated subject names and levels

< HKEAA

HKEAA :
2021 HKDSE Results for Rechecking and/or Remarking
Id. Doc. No. : Y12***34
Name : CHAN T*** M***

Level : Subject
Original Result -> Result after Remarking
3 -> 4 : CHI LANG (3/3/4) -> (3/4/4)
3 -> 3 : MATH EP ALG & CALC

Original Result -> Result after Rechecking
Attained -> Attained : HEALTH CARE PRACTICE

Explanatory notes:
<http://www.hkeaa.edu.hk/dserrsmstc/>

只顯示考生部分身分證明文件號碼及姓名
(以「***」遮蓋考生部分的身分證明文件號碼及名字的部分英文字母)
Identification Document (ID) No. and candidate name are not displayed in full (with '***' to mask part of candidate's ID No. and given name)

覆核前後的分部等級
(分部之原本等級 → 覆核後等級)
分部等級在括號內列出及以「/」分隔
Component results before and after rechecking and/or remarking
(Components' original results → Results after rechecking and/or remarking); Component levels in brackets are separated by '/'.
For Mathematics, the SMS only displays the Compulsory Part and/or Extended Part having the rechecking or remarking application.

2021 覆核成績短訊 - 註釋

2021 Rechecking / Remarking Results SMS – Explanatory Notes

2. 科目註釋

EXPLANATORY NOTES ON SUBJECTS

科目類別 Subject Category	短訊內的科目名稱 Subject Name in SMS	科目名稱全寫（分部成績以 ‘/’ 分隔） Subject Name in Full (component results separated by ‘/’)
甲類 Category A	CHI LANG	中國語文（閱讀 / 寫作 / 聆聽與綜合能力） CHINESE LANGUAGE (Reading / Writing / Listening and Integrated Skills)
	ENG LANG	英國語文（閱讀 / 寫作 / 聆聽與綜合能力 / 說話） ENGLISH LANGUAGE (Reading / Writing / Listening and Integrated Skills / Speaking)
	MATH COMPUL PART	數學必修部分 MATHEMATICS Compulsory Part
	MATH EP CALC & STAT	數學延伸部分（微積分與統計） MATHEMATICS Extended Part (Calculus and Statistics)
	MATH EP ALG & CALC	數學延伸部分（代數與微積分） MATHEMATICS Extended Part (Algebra and Calculus)
	LIBERAL STUDIES	通識教育 LIBERAL STUDIES
	BAFS(ACCOUNTING)	企業、會計與財務概論（會計） BUSINESS, ACCOUNTING AND FINANCIAL STUDIES (ACCOUNTING)
	BAFS(BUSINESS MGT)	企業、會計與財務概論（商業管理） BUSINESS, ACCOUNTING AND FINANCIAL STUDIES (BUSINESS MANAGEMENT)
	BIOLOGY	生物 BIOLOGY
CHEMISTRY	化學 CHEMISTRY	

2021 覆核成績短訊 - 註釋

2021 Rechecking / Remarking Results SMS – Explanatory Notes

2. 科目註釋

EXPLANATORY NOTES ON SUBJECTS

科目類別 Subject Category	短訊內的科目名稱 Subject Name in SMS	科目名稱全寫（分部成績以 ‘/’ 分隔） Subject Name in Full (component results separated by ‘/’)
甲類 Category A	CHINESE HISTORY	中國歷史 CHINESE HISTORY
	CHINESE LITERATURE	中國文學 CHINESE LITERATURE
	CS(BIO CHEM)	組合科學（生物 / 化學） COMBINED SCIENCE (BIOLOGY / CHEMISTRY)
	CS(BIO PHY)	組合科學（生物 / 物理） COMBINED SCIENCE (BIOLOGY / PHYSICS)
	CS(CHEM PHY)	組合科學（化學 / 物理） COMBINED SCIENCE (CHEMISTRY / PHYSICS)
	DESIGN & APPL TECH	設計與應用科技 DESIGN AND APPLIED TECHNOLOGY
	ECONOMICS	經濟 ECONOMICS
	ETHICS & REL STUD	倫理與宗教 ETHICS AND RELIGIOUS STUDIES
	GEOGRAPHY	地理 GEOGRAPHY
	HEALTH MGT&SOC CARE	健康管理與社會關懷 HEALTH MANAGEMENT AND SOCIAL CARE

2021 覆核成績短訊 - 註釋

2021 Rechecking / Remarking Results SMS – Explanatory Notes

2. 科目註釋

EXPLANATORY NOTES ON SUBJECTS

科目類別 Subject Category	短訊內的科目名稱 Subject Name in SMS	科目名稱全寫 Subject Name in Full
甲類 Category A	HISTORY	歷史 HISTORY
	INFO & COMM TECH	資訊及通訊科技 INFORMATION AND COMMUNICATION TECHNOLOGY
	INTEGRATED SCIENCE	綜合科學 INTEGRATED SCIENCE
	LITERATURE IN ENG	英語文學 LITERATURE IN ENGLISH
	MUSIC	音樂 MUSIC
	PHYSICAL EDUCATION	體育 PHYSICAL EDUCATION
	PHYSICS	物理 PHYSICS
	TECH & LIVING(FOOD)	科技與生活（食品科學與科技） TECHNOLOGY AND LIVING (FOOD SCIENCE AND TECHNOLOGY)
	TECH & LIV(FASHION)	科技與生活（服裝、成衣與紡織） TECHNOLOGY AND LIVING (FASHION, CLOTHING AND TEXTILES)
	TOURISM & HOSP STUD	旅遊與款待 TOURISM AND HOSPITALITY STUDIES
	VISUAL ARTS	視覺藝術 VISUAL ARTS

2021 覆核成績短訊 - 註釋

2021 Rechecking / Remarking Results SMS – Explanatory Notes

2. 科目註釋

EXPLANATORY NOTES ON SUBJECTS

科目類別 Subject Category	科目英文名稱 Subject Name in English	科目中文名稱 Subject Name in Chinese
乙類 Category B	ACCOUNTING FOR E-BUSINESS	電子商務會計
	ANIMAL CARE	動物護理
	APPLIED PSYCHOLOGY	應用心理學
	AVIATION STUDIES	航空學
	BUSINESS DATA ANALYSIS	商業數據分析
	CHILD CARE AND DEVELOPMENT	幼兒發展
	CHILD CARE AND EDUCATION	幼兒教育
	CHINESE IN BUSINESS SERVICE	商業服務中文
	CHINESE IN PRACTICAL CONTEXT	實用情境中文
	COMPUTER FORENSIC TECHNOLOGY	電腦鑑證科技
	COMPUTER GAME AND ANIMATION DESIGN	電腦遊戲及動畫設計
	CONSTRUCTING SMART CITIES	建構智慧城市
	CREATIVE ADVERTISING	創意廣告
	DISPLAY AND JEWELLERY DESIGN	展示及首飾設計
	ELECTRICAL AND ENERGY ENGINEERING	電機及能源工程
	ENTREPRENEURSHIP FOR SME	中小企創業實務
	EXERCISE SCIENCE AND HEALTH FITNESS	運動科學及體適能
	FASHION IMAGE DESIGN	時裝形象設計
	FILM AND TRANSMEDIA	電影及超媒體

2021 覆核成績短訊 - 註釋

2021 Rechecking / Remarking Results SMS – Explanatory Notes

2. 科目註釋

EXPLANATORY NOTES ON SUBJECTS

科目類別 Subject Category	科目英文名稱 Subject Name in English	科目中文名稱 Subject Name in Chinese
乙類 Category B	FOUNDATION IN CHINESE MEDICINE	中醫藥學基礎
	FUNDAMENTAL COSMETOLOGY	美容學基礎
	HEALTH CARE PRACTICE	健康護理實務
	HOSPITALITY SERVICES IN PRACTICE	酒店服務營運
	HOTEL OPERATIONS	酒店營運
	INTERIOR DESIGN	室內設計
	INTERNET OF EVERYTHING APPLICATION	物聯網應用
	LAW ENFORCEMENT IN HONG KONG	香港執法實務
	MAGAZINE EDITING AND PRODUCTION	雜誌編輯與製作
	MARKETING AND ONLINE PROMOTION	市場營銷及網上推廣
	MEDICAL LABORATORY SCIENCE	醫務化驗科學
	PÂTISSERIE AND CAFE OPERATIONS (Name on Results Notice: PÂTISSERIE AND CAFÉ OPERATIONS)	甜品及咖啡店營運
	PRACTICAL CHINESE	實務中文
	PRACTICAL PSYCHOLOGY	實用心理學
	PUBLIC RELATIONS AND COMMUNICATION	公關及傳訊
	RAILWAY STUDIES	鐵路學
	SPORTS AND FITNESS COACHING	運動及體適能教練
	TAKING A CHANCE ON DANCE	舞出新機－舞蹈藝術
	THE ESSENTIALS OF THEATRE ARTS	由戲開始·劇藝縱橫
	WESTERN CUISINE	西式食品製作

2021 覆核成績短訊 - 註釋

2021 Rechecking / Remarking Results SMS – Explanatory Notes

3. 成績註釋

EXPLANATORY NOTES ON RESULTS

3.1 文憑試設有三類學科：甲類（高中科目）、乙類（應用學習科目）及丙類（其他語言科目）。甲類學科採用水平參照匯報方法，把考生的表現，參照一套等級描述來匯報成績。考生成績分為五個等級（**5**、**4**、**3**、**2**、**1**），第**5**級為最高，第**1**級為最低。在第**5**級內，成績最佳的考生可獲 ****** 作為標示，成績次高的考生則獲 ***** 作為標示。**1** 級以下成績不予評級，以 **U** 標示並不列於證書上。

There are three categories of subjects for the HKDSE, namely Category A (Senior Secondary subjects), Category B (Applied Learning subjects) and Category C (other language subjects). Standards-referenced reporting is adopted for Category A subjects. Candidates' performance is reported with reference to a set of level descriptors for the subject. There are five levels of performance (**5**, **4**, **3**, **2**, **1**), with **5** being the highest and **1** being the lowest. Level **5** candidates with the best performance will have their results annotated with the symbols ****** and the next top group with the symbol *****. Achievements below level **1** are designated as **U** and the result will not be recorded on the certificate.

3.2 考生如應考中國語文、英國語文或組合科學，各科目的分部成績亦會在括號內列出。分部成績，以 **5**** 級至 **1** 級標示；**1** 級以下成績不予評級，以 **U** 標示；缺席者則以 **X** 標示；獲豁免參加該科目分部考試則以 **EXM** 標示，百分率為該分部佔該科目比重的百分比，而科目等級是根據評估積分釐定。以上科目的等級並不是各分部等級的平均值，而是根據科目總分來評定。考生的科目總分，來自每個分部所取得的實際分數，計算時已考慮各分部所佔的比重及每個分部的分數分布範圍。

For the subjects of Chinese Language, English Language, and Combined Science, the component results, ranging from level **5**** to level **1** are also reported in brackets. Achievements below level **1** are designated as **U**; absence is indicated by **X**; **EXM** means exemption from any component of the subject while the figure beside **EXM** denotes the weighting of the exempted component, indicating that the subject level has an assessed element. For these subjects, the subject level is not simply the average of the component levels but is based on the candidate's subject mark, which is the total mark derived from the actual marks scored for each component, taking into account the weighting of each component and the range of marks available for each component.

2021 覆核成績短訊 - 註釋

2021 Rechecking / Remarking Results SMS – Explanatory Notes

3. 成績註釋

EXPLANATORY NOTES ON RESULTS

- 3.3 數學科包含兩個部分：必修部分及延伸部分。考生可自行選擇報考必修部分，或必修和延伸部分中一個單元。考生在必修部分及延伸部分的成績會分別匯報。

The subject of Mathematics comprises two parts: the Compulsory Part and the Extended Part. Candidates may choose to take the Compulsory Part only or the Compulsory Part plus one of the modules of the Extended Part. Candidates' results in the Compulsory Part and the Extended Part are reported separately.

- 3.4 應考有校本評核的甲類學科的考生如無須參與校本評核部分，該科目的等級會以 @ 號標示。雖然全科成績只計算公開考試部分，評級時採取一致的水平。

For Category A subjects with a school-based assessment component, the subject results of candidates are marked with a symbol @ if they are not required to undertake school-based assessment. However, the same standards have been applied in grading their performance even though their subject marks are based entirely on their public examination results.

- 3.5 除應用學習中文（非華語學生適用）外，所有乙類學科的成績分為 **達標並表現優異(II)**、**達標並表現優異(I)** 及 **達標**，其中以 **達標並表現優異(II)** 為最高。至於應用學習中文（非華語學生適用）的成績則分為 **達標並表現優異** 及 **達標**。**達標** 以下成績以 **未達標** 標示並不列於證書上。個別乙類學科獲資歷架構認可。相關證書由課程提供機構頒發予符合資格的考生。有關科目的資歷架構級別、資歷名冊登記號碼及登記有效期，請瀏覽資歷名冊網頁 www.hkqr.gov.hk。

Achievements in Category B subjects are reported as **Attained with Distinction (II)**, **Attained with Distinction (I)** and **Attained**, with **Attained with Distinction (II)** being the highest, except for Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students), the results of which are reported as **Attained with Distinction** and **Attained**. Achievements below **Attained** are designated as **Unattained** and the result will not be recorded on the certificate. Individual Category B subjects are recognised under the Qualifications Framework (QF). Relevant certificates will be issued to eligible candidates by course providers. For details regarding the QF Level, Qualifications Register Registration Number and Validity Period of the subjects, please visit the Qualifications Register website: www.hkqr.gov.hk.